

EVALUATION: PARTICIPATION

On July 31, 1979 the Department had 3,047 employees, of whom 69% (2,111) were Anglophone and 31% (936) Francophone. In absolute figures there had been an increase of 3 Francophones since July 31, 1978 and a decrease of 28 Anglophones.

With regard to the distribution of Francophones in the various employment categories (see Table I), we note that among senior officials (SX, FS-4 and FS-5), the number of Francophones rose from 16 to 20. This was an increase of 3% over the previous year, for a total proportion of 27%. The proportion of Francophones in the Administrative and Foreign Service category remains at 26% among rotational personnel and reaches 29% among non-rotational personnel. The Department is still having difficulty recruiting Francophones in the Scientific and Professional category, in spite of a 3% increase. The situation is the same in the Technical category (EL) among rotational personnel. The proportion of Francophones is high in the Administrative Support and Operational categories, among both rotational and non-rotational personnel.

EVALUATION: PARTICIPATION

Au 31 juillet 1979, le Ministère comptait 3 047 employés dont 69% (2 111) anglophones et 31% (936) francophones. En chiffre absolu, il y eut, depuis le 31 juillet 1978, une augmentation de 3 francophones comparativement à une diminution de 28 anglophones.

En ce qui a trait à la répartition des francophones dans les diverses catégories d'emploi (voir tableau I), soulignons que dans la haute direction (SX, FS-4 et FS-5), le nombre de francophones est passé de 16 à 20, soit une augmentation de 3% par rapport à l'année précédente, ce qui représente une proportion totale de 27%. La proportion de francophones dans la catégorie administration et service extérieur se maintient à 26% chez les permutants et atteint 29% chez les non-permutants. Le Ministère éprouve toujours des difficultés à recruter des francophones dans la catégorie scientifique et professionnelle, malgré une augmentation de 3%. Il en est de même pour la catégorie technique (EL) chez les permutants. La proportion de francophones est élevée dans les catégories du soutien administratif et de l'exploitation, à la fois chez les permutants et les non-permutants.